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 قواعد النشر
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Publication Rules 
 

The Social and Human Sciences Review is open to all researchers 

in and outside Algeria. The scientific researches received by the 

Review are subject to several conditions that need to be taken into 

account by researchers: 

 
1- The research paper should be original and objective written in a 

correct language and not published before. 

2- The research should not exceed 6000 words and should not be less 

than 4000 words including footnotes and references. 

3- The research paper should contain two summaries, one in Arabic and 

the other in one of the two foreign languages – either English or 

French. The summary should contain:  the aim of the research (in one 

paragraph) and the results achieved (in another). 

4- The research paper written in Arabic should be in the Arabic 

transparent font size 13, and those written in English or French should 

be in Times New Roman font size 12. 

5- The research paper should be in three copies and a compact disc or be 

sent via the e-mail of the review. 

6- The footnotes writing should follow these rules: 

a- If the reference is a book, the full name of the writer should be 

put, the title in a different font (place of publication: the 

publisher, the year of publication), the page(s). 

b- If the reference is a periodical, the full name of the writer should 

be put, the title of research between quotation marks, the name of 

the periodical in a different font, its number and/or volume (the 

issuing date), the page(s). 

c- If it is a website, the full name of the researcher should be put, the 

title of the research, the other information i.e. the place where the 

work was presented and the date, then this website should be 

written fully and precisely. 

d- The footnotes should be in the bottom of the page. 

7- The bibliography should be put at the end of the research in the 

alphabetical order. 

8- The research papers received by the review will not be returned, 
published or not.  
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Règles de publication 
 

La revue des sciences sociales et humaines accueille les travaux des 

chercheurs algériens et étrangers. Les articles proposés à publication sont 

soumis aux conditions impératives suivantes :  

 
1. Le contenu doit être objectif, l’article rédigé dans une langue académique et 

n’avoir pas été publié avant.  

2. L’article doit comprendre entre 4000 et 6000 mots, notes de bas de page et 

référence incluses.  

3. Il doit être accompagné d’un résumé en langue arabe et préciser l’objet de 

la recherche et les résultats obtenus. Un résumé en anglais ou en français 

lui sera joint.  

4. Ecrit en caractères «simplified arabic »l’article sera rédigé en police 14; et 

en police 12, caractères «times new roman», pour les langues étrangères.  

5. L’article en trois exemplaires, accompagné d’un enregistrement sur CD-

ROM, doit être déposé au siège de la revue ou envoyé par courrier 

électronique.  

6. Les notes de bas de page doivent être rédigées selon les normes propres à la 

revue.  

a) Pour un ouvrage : citer le nom complet de l’auteur, suivi du titre en gras, 

puis, entre parenthèses, de l’éditeur, du lieu et de l’année de publication, 

en fin de la page.  

b) Pour un périodique : citer le nom complet de l’auteur suivi du titre entre 

guillemets, du nom du périodique en caractère gras, du numéro et de la 

date de parution du volume, et enfin de la page.  

c) Pour un site web, citer le nom complet du chercheur, le titre de la recherche 

et les autres informations : lieu, date...le site web doit être écrit avec 

précision et entièrement.  

d) Les références doivent apparaître en bas de page.  

7. La bibliographie donnée dans l’ordre alphabétique, est placée en fin 

d’article.  

8. Les articles proposés à la revue ne seront pas retournés à leurs auteurs, 

qu’ils aient été publiés ou non. 

 

 


